	China's inflation rate hits a two-year high

China's inflation rate has hit a two-year high, largely thanks to rises in food prices, despite the government's efforts to dampen price rises.

October inflation hit a higher-than-expected 4.4%, up from September's 3.6%, the Bureau of Statistics said.

It added that the government needed to do more to control price rises.

Beijing has introduced a number of measures, including raising interest rates and curbing bank lending, to cool rapid economic growth and price rises.

Separate figures from the statistics bureau showed that industrial output in China rose by 13.1% in October compared with a year earlier, slightly slower than the 13.3% increase recorded in September, while retail sales rose by 18.6%.

Rate rises 

"Price pressures are increasing. That means pressure on macroeconomic controls is increasing," said bureau spokesman Sheng Laiyun.

This means interest rates are likely to rise, analysts said.

"More rate hikes are clearly on the way," said Brian Jackson at the Royal Bank of Canada, who described the rise in the inflation rate as "eye catching".

Mr Sheng also said that the US's policy of pumping $600bn into its economy to stimulate growth would put further upward pressure on prices in China.

"The new round of foreign quantitative easing (QE) policy will release enormous liquidity, which will have rather a significant impact on the Chinese economy."

The US's fresh round of QE has been criticised by some countries as an attempt to devalue the dollar.

The issue of currency manipulation and global trade imbalances will be discussed later at the G20 meeting in Seoul.


	Уровень инфляции в Китае побил двухлетний рекорд

Уровень инфляции в Китае побил двухлетний рекорд. В значительной мере это вызвано ростом цен на продукты, несмотря на попытки правительства сдержать его.

По данным Национального Статистического Бюро инфляция в октябре превысила ожидаемый уровень и составила 4.4%, в то время как сентябрьский показатель равен 3.6%.

Бюро считает, что правительство должно было предпринять больше мер для контроля роста цен.

Пекин ввел ряд мер по замедлению роста экономики и цен. Среди них поднятие ссудного процента и ограничение банковских кредитов.

Данные Национального Статистического Бюро показали, что производительность промышленных предприятий Китая по отношению к прошлому году выросла на 13.1%, что незначительно меньше сентябрьского роста на 13.3%, в то время как розничные продажи поднялись на 18.6%.

Рост цен

“Ценовое давление возрастает. Это значит, что и давление на инструменты контроля макроэкономики так же возрастают”, – заявил представитель Национального Статистического Бюро Шэн Лайюнь (Sheng Laiyun).

По словам аналитиков, это может привести к повышению ссудного процента. 

“Более серьезный скачок цен очевидно впереди”, – сказал Брайн Джексон из Royal Bank of Canada, который характеризует рост уровня инфляции как требующий пристального внимания.

Мистер Шэн так же заявляет, что политика США по “накачке” экономики 600-стами миллиардами долларов для стимулирования ее роста вызовет дальнейшее увеличение давления на цены в Китае.

Новый этап политики внешнего валютного стимулирования приведет к большой ликвидности, которая окажет значительное воздействие на экономику КНР.

Последний цикл валютного стимулирования США уже был раскритикован некоторыми странами, как попытка обесценить доллар.

Выпуск валюты обращения и всемирный торговый дисбаланс будет обсуждаться позднее на встрече Большой Двадцатки в Сеуле.
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